



THE GASTLOSEN TOUR

12 October 2025 - **MEDIUM/DIFFICULT** - Fribourg



11 km

+ 780/- 780 m

^ 1928 m

v 1454 m

5 hours

We take the chairlift from just outside the village of Jaun up to Musersbergli, the starting point of a scenic circular hike around the spectacular Gastlosen limestone range.

The trail leads through Alpine meadows to the historic Chalet du Soldat, then climbs steep, rocky terrain to a narrow mountain pass linking the north and south faces. From there, we descend through pastures, streams, and forests, returning to the start to catch the lift back down.

This varied route offers stunning views but is best for experienced hikers. The rocky climb is exposed and there is no turning back, and the trail includes frequent ascents and descents – expect a day of effort.



SCIG *Ski Club International de Genève*

Hike leaders

Flavia Engelmann
Michelle Flynn

flavia.engelmann@gmail.com
michellecflynn@hotmail.com

+41 79 929 44 16
+41 79 535 03 18

Sign up

before Thursday, October 9, 6pm to Flavia Engelmann. Please provide:

- Your full name
- Email/Mobile Phone number
- *Confirmation that you are generally fit and can hike for around 7 hours per day without difficulty*
- Indication if you are SCIG member

Maximum participation: 10 persons + 2 leaders

Meeting point

On the morning of the hike at **9:30 am** at the bus stop in **Jaun, Bergbahnen**,

Transport

By train and bus. Departure at **06:54** to Jaun Bergbahn via Romont, and Broc Village.

The total journey will take little more than 2.5 hours.

Return Journey: the last lift down is at 17:00 but we plan to take the bus from Jaun Bergbahn at 16.31.

The journey back is around 3 hours.

All participants are responsible for their own tickets for arrival and departure and tickets can be purchased in advance on www.sbb.ch.

06:54	Genève	Voie 4
	 IR 15	
	Direction Luzern	
	FS	
08:13	Romont FR	Voie 2
Changement		
Afficher la carte >		
08:22	Romont FR	Voie 1
	 RE3	
	Direction Broc-Chocolaterie	
08:53	Broc-Village	Voie 1
1' Parcours à pied		
Afficher la carte >		
08:58	Broc-Village, gare	Quai B
	 B 260	
	Direction Jaun, Bergbahnen	
	NF	
09:27	Jaun, Bergbahnen	

Accommodation

Some of us will go the day before and stay overnight at the Hotel Wasserfall (<https://hotelwasserfall.ch/fr/>). It is very nice and makes good, local fondue :-).

If you would like to join us, book soon as they are the only hotel in Jaun. Otherwise you will likely find accommodation in Charmey.

Please manage your plans for accommodation and just let me know.

Price

day club tax: CHF 5 (members) or CHF 15 (non-members), excl. train and lift tickets (to be purchased individually), food and accommodation.

To bring

Sufficient layers, picnic, snacks, hiking poles (recommended), sturdy hiking boots, suncream, sunglasses, hat/cap, raincoat. Toiletries and essentials for overnight stay.

The hike will be canceled in case of rain.

The hike leader is not a professional guide. By registering, you agree that you are fit for this level of hike and/or that you have previously participated in a similar hike with SCIG, you confirm that you carry insurance against accidents and mountain rescue, including helicopter rescue operations. (See REGA: <https://www.rega.ch/en/home.aspx>) Check with your employer to see if you are properly insured.



SCIG Ski Club International de Genève



LE TOUR DES GASTLOSEN

12 octobre 2025 - MOYEN/DIFFICILE - Fribourg



Nous prendrons le télésiège depuis les abords du village de Jaun jusqu'à Musersbergli, point de départ d'une randonnée circulaire autour de l'impressionnante chaîne calcaire des Gastlosen.

11 km

+ 780/- 780 m

^ 1928 m

v 1454 m

5 heures

Le sentier traverse des prairies alpines jusqu'au Chalet du Soldat, site historique, avant de grimper un terrain escarpé et rocheux jusqu'à un col de montagne étroit reliant les versants nord et sud. De là, nous redescendrons à travers pâturages, ruisseaux et forêts jusqu'au point de départ, où nous reprendrons le télésiège.

Cet itinéraire varié offre des panoramas spectaculaires mais s'adresse à des randonneurs expérimentés. L'ascension rocheuse est exposée, sans possibilité de faire demi-tour, et le sentier comporte de nombreuses montées et descentes – attendez-vous à une journée d'effort.



SCIG *Ski Club International de Genève*

Cheffes de course

Flavia Engelmann
Michelle Flynn

flavia.engelmann@gmail.com
michellecflynn@hotmail.com

+41 79 929 44 16
+41 79 535 03 18

Inscription

Avant le jeudi 9 octobre à 18h, auprès de Flavia Engelmann. Merci de fournir :

- vos noms et prénom
- adresse email/téléphone portable
- *Confirmation que vous êtes en bonne condition physique et capable de marcher environ 7 heures sans difficulté*
- Indication si vous êtes membre du SCIG

Nombre maximal de participants: 10 personnes + 2 cheffes de course

Rendez-vous

Le matin de la randonnée à **9h30** à l'arrêt de bus **Jaun, Bergbahnen**,

Transport

Par train et bus. Départ à **06h54** pour Jaun Bergbahn via Romont, et Broc Village. Le trajet dure un peu plus de 2h30.

Retour: le dernier télésiège descend à 17h00 mais nous prévoyons de prendre le bus de Jaun Bergbahn à 16.31. Le retour dure environ 3 heures.

Chaque participant est responsable de ses propres billets (aller-retour), à acheter à l'avance sur www.sbb.ch.

06:54	Genève	Voie 4
	 IR 15	
	Direction Luzern	
	FS	
08:13	Romont FR	Voie 2
Changement		
Afficher la carte >		
08:22	Romont FR	Voie 1
	 RE3	
	Direction Broc-Chocolaterie	
08:53	Broc-Village	Voie 1
1' Parcours à pied		
Afficher la carte >		
08:58	Broc-Village, gare	Quai B
	 B 260	
	Direction Jaun, Bergbahnen	
	NF	
09:27	Jaun, Bergbahnen	

Hébergement

Certain·es d'entre nous partiront la veille et dormiront à l'Hôtel Wasserfall (<https://hotelwasserfall.ch/fr/>). C'est un joli hotel qui propose une bonne fondue locale:-). Si vous souhaitez vous joindre à nous, réservez rapidement – c'est le seul hôtel à Jaun. Sinon, vous trouverez probablement un hébergement à Charmey. Merci de gérer votre réservation et de m'en informer.

Prix

taxe club journalière: 5 CHF (membres) ou 15 CHF (non-membres), hors billets de train/télésiège, repas et hébergement.

A prévoir

Couches de vêtements suffisantes, pique-nique, bâtons de marche (recommandés), chaussures de randonnée, crème solaire, lunettes de soleil, chapeau/casquette, imperméable. Trousse de toilette et affaires nécessaires pour la nuit si vous logez sur place.

La randonnée sera annulée en cas de pluie

Les responsables ne sont pas des guides professionnels. En vous inscrivant, vous confirmez que vous êtes apte à ce niveau de randonnée et/ou que vous avez déjà participé à une sortie similaire avec le SCIG. Vous confirmez également que vous disposez d'une assurance couvrant les accidents et secours en montagne, y compris par hélicoptère (voir REGA). Renseignez-vous auprès de votre employeur sur votre couverture.



SCIG Ski Club International de Genève